
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

 

Op 13 oktober jl. heeft uw raad de motie ‘Singeljoesplestik’ aangenomen waarin u ons 

verzoekt het gebruik van plastic wegwerpbekers voor eenmalig gebruik zoveel 

mogelijk te ontmoedigen bij kleine en middelgrote evenementen, en te verbieden bij 

grote evenementen.  

Wij delen uw ambitie om het gebruik van plastic bekers op evenementen terug te 

dringen. Dit past ook binnen onze ambitie om evenementen te verduurzamen. In deze 

brief leggen wij uit hoe wij de motie willen uitvoeren. Voorafgaand daaraan schetsen 

we kort de uitgangspunten van de Evenementenvisie 2022-2025 waaraan wij werken. 

Verder lichten wij de uitkomsten toe van de enquête over evenementen in de gemeente 

Groningen die we onlangs hebben gehouden.   

  

Ambities Evenementenvisie 2022-2025  

Wij bereiden een nieuwe visie voor die de basis vormt voor ons evenementenbeleid 

voor de komende jaren. De evenementensector ondervindt relatief nog veel hinder van 

de coronamaatregelen. Er is op de korte termijn (evenementen in het voorjaar) steeds 

meer mogelijk. Voor de langere termijn zijn er nog steeds veel zorgen over de 

beschikbaarheid van zzp’ers en werknemers, over de reserves van organisatoren en de 

bereidheid van het publiek om nu al tickets te kopen.   

  

Zoals wij in de brief Voortgang Evenementenvisie aan uw raad van 23 september 

2021 kort hebben benoemd, zijn vier ambities ons uitgangspunt voor de nieuwe 

evenementenvisie. Dit zijn respectievelijk:  

  

- Groene Evenementen: We zetten in op duurzame evenementen. Het 

Evenemententerrein Stadspark ontwikkelen we onder meer tot een zeer groen 

evenemententerrein.  
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- Evenementen voor iedereen: We zetten in op een breed, divers 

evenementenaanbod dat toegankelijk is voor iedereen. 

- Evenementen in balans: We zetten in op terugdringing van overlast door 

spreiding over de tijd en in locaties. De locatieprofielen herijken we in 

samenspraak met de omgeving.   

- Spin-off Evenementen: We zetten in op maximale spin-off van evenementen 

voor lokale ondernemers en inwoners, zowel economisch als maatschappelijk.   

  

Resultaten inwoneronderzoek   

In november 2021 heeft OIS voor ons een onderzoek over buitenevenementen 

uitgevoerd onder inwoners van de gemeente Groningen. Het onderzoek is verspreid 

via het Stadspanel, via een mailing aan de evenementensector en via een open link op 

Facebook en Twitter. Dit leverde ruim 5.000 respondenten op die vragen 

beantwoordden over onze vier ambities. We hebben respondenten gevraagd de 

enquête in te vullen met de blik van 2019, vóór de coronapandemie. Het rapport van 

dit onderzoek vindt u als bijlage. De belangrijkste conclusies zijn:  

- 89% van de respondenten vindt buitenevenementen belangrijk voor Groningen, 

67% vindt deze belangrijk voor zichzelf. Het evenementenaanbod krijgt als 

rapportcijfer een 7,7.  

- Respondenten vinden duurzaamheid een heel belangrijk thema. Daarbij is 57% 

van de respondenten bereid om 5% meer te betalen als een evenement 

duurzamer is.  

- 53% van de respondenten ervaart wel eens overlast, met name rondom het 

Stadspark en Noorderplantsoen.  

- In het evenementenaanbod van 2019 worden vooral (grote) concerten, festivals 

en sportevenementen gemist door sommige respondenten.   

  

Voor het vervolgtraject richting de nieuwe Evenementenvisie willen wij graag verder 

in gesprek met jongeren (27 jaar en jonger). Jongeren maken 30% van de bevolking 

van de gemeente uit, terwijl onder de respondenten slechts 3% tot deze groep 

behoorde. We betrekken de resultaten van de enquête bij onze beleidsbepaling in de 

evenementenvisie, in het najaar van 2022, en onderzoeken of we de enquête 

tweejaarlijks kunnen herhalen.     

  

Groene evenementen en uw motie Singeljoesplestik  

Groene evenementen is een van de uitgangspunten van de Evenementenvisie. Op 13 

oktober 2021 heeft uw raad de motie ‘Singeljoesplestik’ aangenomen. Aanleiding van 

de motie was het feest van Vindicat bij het Zilvermeer begin oktober 2021 waarbij na 

afloop het evenemententerrein bezaaid lag met wegwerpbekers.   

Uw raad verzoekt het college daarin:  

- Het gebruik van plastic wegwerpbekers voor eenmalig gebruik bij middelgrote 

en kleine evenementen zoveel mogelijk te ontmoedigen.  

- In de herijking van het gehele evenementenbeleid verdere invulling te geven 

aan een verbod op het gebruik van plastic wegwerpbekers voor alle 

evenementen.  

- Om het gebruik van plastic wegwerpbekers bij grote evenementen al ingaande 

het evenementenseizoen 2022 te verbieden en bovenstaande op korte termijn 

kenbaar te maken aan evenementenorganisatoren en bij vergunningverlening.  
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Onze ambitie  

De gemeente Groningen heeft een ambitieus programma voor energie en circulaire 

economie. Centraal staat dat we in 2030 50% minder grondstoffen willen gebruiken en 

in 2035 CO2 neutraal willen zijn. Verder willen we voor 2050 een volledig circulaire 

economie realiseren. Een van onze uitgangspunten in ons te herijken strategisch 

evenementenbeleid is dan ook om evenementen zo duurzaam mogelijk te organiseren. 

Om de overgang van een lineaire naar een circulaire economie te bevorderen zetten we 

ons in om evenementen zo duurzaam mogelijk te maken. Het gebruik van 

herbruikbare dan wel recyclebare bekers past dan ook geheel in deze ambitie. 

 

Landelijke regelgeving  

Vanaf 1 januari 2023 treedt er nieuwe landelijke regelgeving in werking en wordt een 

circulair bekersysteem verplicht. Deze regeling was tot 6 december 2021 in 

de consultatiefase (dat betekent dat iedereen kon reageren op de concept ministeriële 

regeling). We verwachten dat de definitieve regeling binnenkort wordt gepubliceerd.  

  

Een afvalvrij bekersysteem kent twee varianten: herbruikbaar en recyclebaar.  

- Bij herbruikbare bekers (hardcups) gaat de voorkeur uit naar een beker die 

gemaakt is van polypropyleen (PP).  

- Bij recyclebare bekers (softcups) kunnen bekers die gemaakt zijn van 

gerecycled PET (rPET) de milieu impact van het bekersysteem verlagen.  

  

Er wordt in de nieuwe wet onderscheid gemaakt tussen consumptie ter plaatse 

(gesloten evenementen) en consumptie on-to-go (open evenementen).   

- Bij consumptie ter plaatse (gesloten evenementen) wordt de voorkeur gegeven 

aan herbruikbare bekers en maaltijdverpakkingen, maar het is ook mogelijk om 

voor een recyclebaar systeem te kiezen. 1 

- Bij open evenementen mogen organisatoren verpakkingen voor eenmalig 

gebruik niet meer gratis verstrekken en moeten ze een herbruikbaar alternatief 

aanbieden.  

 

De uitvoering van de nieuwe wet omvat meerdere schakels. Een evenement is één 

schakel in de keten. Andere schakels zijn bijvoorbeeld distributie, ontwikkeling van de 

randvoorwaarden, etc. De gehele keten is met ingang van de nieuwe wetgeving op  

1 januari 2023 gereed.  

De motie ‘Singeljoesplestik’ wijkt af van de landelijke regelgeving doordat het alleen 

inzet op hardcups. In de landelijke regelgeving is meer maatwerk mogelijk op het 

gebruik van herbruikbare en recyclebare bekers. Bij onze inzet om het gebruik single 

use plastics te voorkomen sluiten wij aan bij de landelijke regelgeving die in 

ontwikkeling is. 

 

 

 

 

 
1 Voorwaarde is wel dat de verpakkingen daadwerkelijk gerecycled worden tot hoogwaardige 

producten. Daarom stelt de regeling ook een hoge eis aan de recyclingpercentages (75-90%); 

https://www.internetconsultatie.nl/regeling_sup_single_use_plastics
https://www.internetconsultatie.nl/regeling_sup_single_use_plastics
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Gesprek met organisatoren  

Duurzaamheid is een terugkerend onderwerp van gesprek met de evenementensector. 

Wij hebben de motie besproken met diverse organisatoren en concluderen het 

volgende: 

- De sector omarmt onze ambitie; ook zij willen af van plastic wegwerpbekers 

en bereiden zich voor op de landelijke regelgeving.  

- Met name de grote professionele organisaties zetten zelf ook al stappen op het 

gebied van duurzaamheid en maken gebruik van herbruikbare bekers 

(hardcups) of recyclebare bekers. Zij hebben grotere ambities en bieden een 

podium voor innovaties.  

- Het is afhankelijk van het soort evenement of gebruik gemaakt kan worden van 

herbruikbare bekers of recyclebare bekers. Bij grote concerten zoals op het 

Evenemententerrein Stadspark is het gebruik van herbruikbare bekers (glas of 

hardcups) qua veiligheid en logistiek bijvoorbeeld niet mogelijk.  

- Het is afhankelijk van de grootte van het evenement, de aard van het 

evenement (open of gesloten) en professionaliteit van een organisator of de 

motie is uit te voeren. Kleinere, niet professionele organisaties hebben vaak 

niet de kennis of middelen om duurzaam een evenement te organiseren of zijn 

er in enkele gevallen überhaupt niet van bewust.  

  

Evenementenorganisatoren zijn bereid het gebruik van plastic wegwerpbekers terug te 

dringen. Veel evenementen worden al in lijn met onze groene ambities duurzaam 

georganiseerd, met name de grotere professionele evenementen. In veel gevallen 

wordt er voldaan aan de motie. De organisatoren van grotere professionele 

evenementen hanteren geen ‘single use plastic’ meer vooruitlopend op de nieuwe 

regelgeving, en maken al in 2022 gebruik van herbruikbare of recyclebare bekers. 

Bijvoorbeeld Noorderzon maakt gebruik van hardcups en MOJO van recyclebaar 

plastic (rPet). 

We constateren tegelijkertijd dat de organisatoren van bijvoorbeeld volksfeesten, 

kleinere evenementen en open evenementen nog niet in staat zijn al in 2022 een 

herbruikbaar dan wel recyclebaar alternatief in te voeren. Bij open evenementen is 

controle moeilijker, waardoor het gebruik van hardcups lastig is. Daarnaast is er voor 

deze organisatoren onvoldoende budget en expertise om op korte termijn een compleet 

recyclebaar of herbruikbaar systeem in te voeren.   
 

Resumé 

We hebben de ambitie om evenementen zo duurzaam mogelijk te organiseren. Deze 

ambitie is één van de uitgangspunten voor de formulering van ons nieuwe 

evenementenbeleid. 

Tegelijk willen we wel haalbare eisen stellen aan organisatoren. Daarom sluiten we 

wat betreft het gebruik van plastic aan bij de ontwikkeling van landelijke regelgeving 

en passen we maatwerk toe voor de evenementen in de gemeente Groningen. Daarbij 

maken we onderscheid in grootte, professionaliteit en soort evenement.  

 

Daarmee is 2022 voor ons een overgangsjaar. Vooruitlopend op de landelijke 

regelgeving ontmoedigen wij het gebruik van single use plastic. We communiceren 

duidelijk naar alle organisatoren onze wens om af te zien van plastic bekers voor 

eenmalig gebruik.  
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Grote professionele evenementen gebruiken in 2022 geen single use plastic meer. Al 

het plastic is herbruikbaar/recyclebaar.  

Met name volksfeesten en kleinere evenementen geven aan nog niet (allemaal) aan 

deze doelstelling te kunnen voldoen. Samen met hen kijken we intensief naar wat er 

wel mogelijk is om het evenement meer duurzaam te maken. Dit geldt onder meer 

voor het open volksevenement Koningsdag, dat bestaat uit meerdere kleinere niet-

professionele organisatoren. Samen met deze organisatoren onderzoeken we wat er 

nodig is om aan de landelijke wetgeving in 2023 te kunnen voldoen, en lopen hier in 

2022 al voor zover mogelijk op vooruit.  

Voor 2023 wordt in de evenementenvergunning opgenomen dat een evenement 

gebruik moet maken van herbruikbare of recyclebare bekers. Dit leggen we ook vast in 

ons te herijken evenementenbeleid. 
 

We vertrouwen erop u met deze brief voldoende te hebben geïnformeerd.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     loco-secretaris, 

Koen Schuiling    Bert Popken 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


